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  Rodáčka z Hunkoviec mala celý život predstavy len o pedago-
gike a o učiteľstve. Znamená to, že po skončení Základnej školy 
mala rozhodovanie jednoduché. Vybrala si Strednú pedagogickú 
školu v Prešove. To bolo v roku 1979, no predtým dostala na 
Základnej škole v Krajnej Poľane vynikajúce základy. Jej láskou 
bola ruština a geografi a a keď skončila Strednú pedagogickú 
školu v Prešove, bez váhania chcela pokračovať ďalej, tak si aj 
na vysokej škole vybrala odbor ruský jazyk a geografi a.

27 rokov vo funkcii  riaditeľky Základnej školy na Komenského ulici vo Svidníku 
- Helena Lacová odchádza do dôchodku 

UČITEĽKOU TELOM I DUŠOU
  Helena Lacová je učiteľkou telom i dušou. Aktuálne vykonáva svoje posledné 
dni vo funkcii riaditeľky Základnej školy na Komenského ulici vo Svidníku. Je 
to najväčšia škola v okrese Svidník a Helena Lacová na nej strávila takmer 
celý svoj pedagogický život. V rozhovore pre naše noviny si pospomínala 
aj na to, ako po skončení vysokej školy získala svoje prvé učiteľské miesto. 
Kedysi učitelia dostávali miestenky a aj Helena Lacová dostala v roku 1984 
miesto v Základnej škole v Lomnom. 
  Učila tam šesť rokov a absolvovala tak začiatky svojej pedagogickej praxe, 
ktoré boli podľa nej veľmi zaujímavé a aktívne. V školskom roku 1989/1990 
prešla do Svidníka na Základnú školu na Komenského ulici, kde je dodnes.
  Smeje sa, že to, ako sa v roku 1996 stala riaditeľkou tejto školy, ani sama 
nevie. Popri tom, že po príchode do Svidníka učila, dva roky pôsobila aj v 
Pedagogicko-psychologickej poradni  a robila aj výchovnú poradkyňu. 
„Celé to vtedy skrslo tak, že vtedajší inšpektor pán Čabrej a pán Mihalov 
ma oslovili, či by som nerobila riaditeľku. Bola som mladá a neviem, či 
som to brala ako výzvu alebo som chcela skúsiť niečo nové, ale jedno-
ducho som tú ponuku prijala.“ 

ŠKOLA POD JEJ VEDENÍM PREŠLA VÝRAZNOU ZMENOU 
 Helena Lacová tak v našom rozhovore prešla ku svojej riaditeľskej kariére. 
Je ňou 27 rokov a Základná škola na Komenského ulici vo Svidníku pod jej 
vedením prešla výraznou premenou. „Nastúpila som do školy, kde bolo 
množstvo problémov, aj materiálnych, aj výchovno-vzdelávacích a kaž-
dý rok sa nejaká nová výzva predo mňa dostala. Tým, že tie výzvy ma 
vždy svojim spôsobom posúvali dopredu, tak zrejme preto som vždy 
po funkčnom období išla na ďalšie výberové konanie, no a takto sa 
naskladalo až tých 27 rokov.“ 
  Dlhoročná riaditeľka, dá sa povedať, patrí medzi tie najznámejšie učiteľky v 
regióne. Mnohokrát sa práve od nej majú mladšie kolegyne čo učiť a možno pre 

mnohé je práve ona tým 
učiteľským vzorom. Nás 
však zaujímalo, či aj ona 
mala svoj učiteľský vzor. 
  „Ja som pre seba, pre 
svoju pedagogickú čin-
nosť mala jeden veľký 
vzor hneď v škole v 
Hunkovciach, kde som 
chodila prvý až štvrtý 
ročník. Bol to pán ria-
diteľ a učiteľ Mikita, a 
potom mojimi veľkými 
vzormi boli učiteľky 
pani Balogová a pani 
Loziňáková už v škole 
v Krajnej Poľane. 
  Tie vzory v podstate 
ma posúvali aj v mojej 
pedagogickej činnosti 
a keď som prišla do 
Základnej školy na Ko-
menského ulici vo Svid-
níku, obdivovala som 
každú jednu tú staršiu 
kolegyňu. Tých vzorov 
bolo viac, možno to 

bola aj pani Kačmárová, aj pani Mihalkaninová, možno to bol pán Artim, 
ktorý v začiatkoch bol aj mojim zástupcom a práve on ma uviedol do 
tej riadiacej činnosti, pretože dlhé roky robil v riadiacich funkciách.“ 
  Ako sme už spomínali, Helena Lacová je riaditeľkou Základnej školy na Ko-
menského ulici vo Svidníku 27 rokov. Podľa jej slov sa toho v riadiacej činnosti 
škôl za tie roky veľmi veľa zmenilo. Veď napokon, menili sa ministri, robili sa 
rôzne reformy. „Hoci sa vždy hovorilo, že tých papierovačiek ubúda, nie 
je to tak. Je to presne naopak. Veľmi veľa roboty pribúdalo a pribúda a, 
samozrejme, veľa roboty pribudlo od roku 1997, keď sme sa ako škola 
stali samostatným právnym subjektom. Všetka tá ťarcha v rôznych ob-
lastiach, nielen v pedagogickej oblasti, čo by pritom malo byť gro pre 
riaditeľa, sa prenieslo na školu. Škola sama sa stará o všetko, je to ako 
jedna veľká fabrika, jeden veľký podnik,“ opísala svoj pohľad dlhoročná 
riaditeľka, ktorú teší, že počas svojho pôsobenia v školstve stretla veľmi veľa 
zaujímavých ľudí a veľmi veľa kvalitných ľudí s ľudskosťou. 

SPOMIENKA NA ZÁSTUPCOV
  A v našom rozhovore si na nich aj pospomínala. „Chcem povedať o svojich 
dlhoročných zástupcoch. O mladom zástupcovi, ktorého som hneď po 
pánovi Artimovi mala. Bol to pán Haľko a druhým bol pán Hrico, s ktorými 
som strávila dlhé roky pri riadení školy a boli to ľudia, ktorí mi naozaj 
veľa pomohli a podržali. Samozrejme, nezabúdam ani na tie zástupkyne, 
ktoré mám teraz. Sú to tiež veľmi pracovité dievčatá a veľmi šikovné,“ 
podotkla Helena Lacová, no a v spomínaní sme pokračovali. 
  Zdôraznila, že prežila v školstve a v škole vo Svidníku zvlášť, veľmi veľa 
krásnych chvíľ. Bolo však aj veľmi veľa ťažkých a smutných vecí, ale tých 
krásnych bolo podľa nej jednoznačne omnoho viac.
„Či už to boli úspechy našich žiakov, pretože povyhrávali rôzne olympiá-

  Helena Lacová je učiteľkou telom i dušou. Aktuálne vy-
konáva svoje posledné dni vo funkcii riaditeľky Základnej 
školy na Komenského ulici vo Svidníku... 
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dy, boli majsterkami Slovenska vo volejbale, to proste bolo niečo úžasné. 
Mňa najviac tešilo to, keď deti išli na nejakú súťaž a vrátili sa s úspechmi, 
prišli plné radosti, vysmiate, plné nadšenia. Toto boli tie najkrajšie chvíle. 
Veľmi pekné chvíle boli, aj keď sme napríklad v rôznych testovaniach 
boli vždy nad celoslovenský priemer, stali sme sa úspešnou školou. 
  Pre mňa je zároveň veľmi potešujúce, že táto škola sa posunula veľmi, 
veľmi dopredu. Veľmi krásne chvíle sme spolu s kolektívom zažili, aj 
keď sme začali organizovať rôzne výlety pre pedagogických i nepeda-
gogických zamestnancov. 
  Pochodili sme časť Európy, nielen po Slovensku, ale boli sme trebárs v 
Rakúsku, Česku, vo Francúzsku, Taliansku, Maďarsku či v Poľsku. Boli 
to nezabudnuteľné chvíle s kolegami, ktorí tu so mnou roky strávili. No a 
tie smutné chvíle prišli vtedy, keď z tých dobrých kolegov, niektorí odišli 
od nás a nielen zo školy, ale vôbec a bolo to vždy veľmi ťažké pre mňa. 
Veľmi ťažké bolo to, keď sa robili rôzne prerábania a rekonštrukcie v 
škole, keď všetci pedagogickí i nepedagogickí zamestnanci oddychovali 
a ja som počas prázdnin musela byť na stavbe. 
  Malo to však niečo do seba, pretože to boli chvíle, keď sme každý 
deň videli niečo nové a v septembri, keď sa deti vrátili do vynovených 
priestorov a tešili sa, bol to taký pocit zadosťučinenia, že to stálo za to. 
  No a jeden smutný moment ešte spomeniem. Bolo to v roku 2020, keď 
sme sa po víkende vrátili a mali sme zatopenú školu. To bol jeden taký 
poriadny šok za mojej riaditeľskej éry. Mali sme tri podlažia zaplavené a 
museli sme okamžite riešiť aj takúto kritickú situáciu. Všetko sme zvládli 
a dnes už na to len spomíname.“ 
  Ešte stále riaditeľka Základnej školy na Komenského ulici vo Svidníku Helena 
Lacová dovŕšila dôchodkový vek a hoci funkčné obdobie má ešte rok, teda 
ešte rok mohla byť riaditeľkou tejto školy, rozhodla sa inak. 
  Rozhodla sa odísť. „Povedala som si, že už stačilo a povedala som si, že 
treba vedieť, kedy odísť. Zriaďovateľ moju žiadosť prijal, akceptoval a 

myslím si, že v pohode,“ komentovala svoje rozhodnutie ukončiť riaditeľskú 
kariéru a odpovedala aj na našu otázku, čomu sa chce venovať na dôchodku. 
„Možno sa budem venovať tým veciam, na ktoré som toľko času nemala. 
Veľmi rada mám literatúru, rada čítam cestopisy, ale aj beletriu, takže si 
myslím, že tomu budem venovať čas. Samozrejme, máme záhradku, takže 
sa budem venovať záhradke, možno nejakým ručným prácam, možno 
cestovaniu, uvidíme...“ usmiala sa a k svojmu dlhoročnému pôsobeniu v 
školstve sa predsa len ešte na chvíľu vrátila. 
„Ja som si naozaj vybrala také povolanie, ktoré som chcela. Učiteľovanie 
a deti, to bol vlastne môj život. Ja som aj moju riadiacu činnosť zamerala 
tak, že na prvom mieste boli deti, potom boli rodičia a až potom všetko 
ostatné, takže si myslím, že môžem byť so sebou spokojná. Čo sa týka 
samotného riaditeľovania, tak to ja nemôžem hodnotiť, to musia povedať 
iní. Mám však veľmi dobrý pocit, pretože som zanechala v tejto škole 
všetko to, čo som mohla, vždy som robila tak, ako som najlepšie vedela, 
pre blaho detí, rodičov, celého mesta. Myslím si, že zanechávam školu 
a žiakov vo veľmi dobre kondícii.“ 

ODKAZ NOVÉMU ZÁSTUPCOVI 
  Mesto Svidník ako zriaďovateľ Základnej školy na Komenského ulici vo 
Svidníku zverejnil výberové konanie na nového riaditeľa či riaditeľku tejto školy. 
Čo by chcela svojej nástupkyni či nástupcovi povedal dlhoročná riaditeľka?
„Novému nástupcovi či nástupkyni by som len povedala, aby v ňom 
vládla ľudskosť, láska k svojmu povolaniu, spravodlivosť, dobrosrdeč-
nosť. Veľa síl a energie by som mu zaželala a pevné nervy, pretože v sú-
časnom období je toho v školstve veľmi veľa. Ja určite do školy zájdem, 
pretože ostávajú tu ľudia, ktorých som vždy mala a mám veľmi rada a 
keď ma zavolajú na nejaké podujatie, tak rada prídem a, samozrejme, 
prídem pozdraviť a navštíviť tých, s ktorými som tu bojovala dlhé roky,“ 
uzavrela náš rozhovor Helena Lacová.                                                       (ps)

27 rokov vo funkcii  riaditeľky Základnej školy na Komenského ulici vo Svidníku 
- Helena Lacová odchádza do dôchodku 

  Helena Lacová si zaspomínala na časy strávené v škole...
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  Na svojom riadnom šiestom zasadnutí sa v stredu 21. júna 
zídu poslanci Mestského zastupiteľstva vo Svidníku. Zasadnutie 
zvolala primátorka Svidníka Marcela Ivančová a v spoločenskej 
sále Domu kultúry sa začne v stredu 21. júna o 14. hodine.

O čom budú rokovať svidnícki mestskí poslanci?

  Informácie o kontrole plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva vo Svidníku 
predloží hlavný kontrolór mesta Tomáš Majda, ktorý rovnako predloží aj správu 
zo svojej kontrolnej činnosti a ukončených kontrol k 9. júnu. Najdôležitejším 
bodom rokovania svidníckeho mestského parlamentu je prerokovanie vý-
sledkov hospodárenia mestskej samosprávy a návrh záverečného účtu za 
rok 2022. Predloží ich vedúci Odboru fi nancií a ekonomiky škôl Mestského 
úradu vo Svidníku Nikolaj Vlčinov a svoje stanovisko poslancom predloží už 
spomínaný hlavný kontrolór mesta Tomáš Majda.
  Nikolaj Vlčinov predloží aj návrh na odpis nevymožiteľných pohľadávok 
mesta Svidník a takisto aj návrh 3. zmeny rozpočtu mesta Svidník na tento 
rok. Položka Transfery zo štátneho rozpočtu sa zvyšuje o 15-tisíc eur na za-
bezpečenie predčasných parlamentných volieb, o 40-tisíc eur na humanitárnu 
pomoc pre odídencov z Ukrajiny a 30-tisíc eur je navýšenie dotácie na projekt 
„Komunitné centrum Svidník.“ Položka Transfery zo štátneho rozpočtu - ka-
pitálové sa zvyšuje o 102-tisíc eur na základe navýšenia dotácie na projekt 
„Komunitné centrum Svidník.“ 
  Podľa zverejneného návrhu 3. zmeny tohtoročného rozpočtu sa 15-tisíc eur 

vyčleňuje na vybudovanie dvoch priechodov pre chodcov na Ul. Sovietskych 
hrdinov a na Ul. Duklianskej. Samotný návrh každého priechodu pre chodcov 
zahŕňa vodorovné dopravné značenie, zvislé dopravné značenie a úpravu 
chodníkov k navrhovanému priechodu pre chodcov (varovný a signálny pás 
pre nevidiacich) a osvetlenie. Vodorovné dopravné značenie je zamerané na 
vyznačenie priechodu pre chodcov vrátane vodiaceho pásu pre nevidiacich 
uprostred neho. Z každej strany priechodu pre chodcov sa umiestni zvislá 
dopravná značka "priechod pre chodcov."
  Vedúci Odboru fi nancií a ekonomiky škôl Mestského úradu Nikolaj Vlčinov 
predloží ešte dva materiály, a bude to návrh na zmluvné prevody vlastníctva 
nehnuteľného majetku mesta Svidník a takisto aj návrh Všeobecne záväzného 
nariadenia mesta Svidník č. 6/2023 na zmiernenie negatívnych následkov 
pandémie, ktorá vznikla z dôvodu ochorenia COVID-19.
  Návrh na schválenie zámeru na prenájom majetku mesta Svidník predloží 
vedúca Odboru sociálnych služieb Mestského úradu Marta Jacková a infor-
máciu o spracovanom návrhu Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 
rozvoja mesta Svidník na roky 2023-2030 predloží projektová manažérka 
Oddelenia projektového riadenia Mestského úradu Katarína Šofranková.
  Svidnícki mestskí poslanci prerokujú aj návrh plánu kontrolnej činnosti 
hlavného kontrolóra mesta na druhý polrok tohto roka, ako aj návrh plánu 
práce Mestského zastupiteľstva vo Svidníku na druhý polrok a súčasťou ich 
zasadnutia sú tradične aj interpelácie a diskusia. 

(ps)

  Na našich stránkach sme už informovali, že najstarší folklórny 
festival na Slovensku už zrejme nikdy nebude taký, ako ho dlhé 
roky poznáme. Slávnosti kultúry Rusínov-Ukrajincov Sloven-
ska menia svoje dejisko. Po prvom ročníku, ktorý sa konal v 
Medzilaborciach, sa následne ďalších 67 ročníkov konalo vo 
Svidníku, no a teraz tento tradičný festival odchádza do Prešova, 
hoci nie úplne.

Prečo hlavný program tradičného festivalu zo Svidníka presunuli do Prešova? 
Aký program pripravujú v skanzene?

  „Áno, už oddávna je tento kraj pod Duklou známy svojimi prekrásnymi 
piesňami a tancami, ktoré sme mali možnosť vidieť a počuť na každoroč-
nom podujatí, ako sú Slávnosti rusínsko-ukrajinskej kultúry vo Svidníku. 
Je to najstarší folklórny festival na Slovensku, na ktorom sa každý rok 
zúčastňujú nielen súbory z nášho okolia, hostia zo zahraničia, ale aj naše 
deti a vnúčatá,“ povedala nám podpredsedníčka 
Ústrednej rady Zväzu Rusínov-Ukrajincov SR 
Halina Mivkaničová. 
  Program tohtoročných 69. Slávností rusínsko-
-ukrajinskej kultúry vo Svidníku, ako ich organi-
zátori nazvali, však bude iný. „Festival sa začne 
v piatok 23. júna besedou so spisovateľmi v 
Podduklianskej knižnici vo Svidníku a otvo-
rením výstavy výtvarných diel nášho rodáka 
Pavla Michaliča vo výstavných priestoroch 
Slovenského národného múzea - Múzea 
ukrajinskej kultúry vo Svidníku. Na druhý 
deň, teda v sobotu 24. júna od 15.00 hod. 
budeme pokračovať koncertným programom 
v skanzene SNM - Múzea ukrajinskej kultúry 
vo Svidníku,“ skonštatovala Halina Mivkaničo-
vá, podľa ktorej nedeľňajší program festivalu je 
presunutý do Prešova. 
  „Rozhodla o tom Ústredná rada Zväzu Rusínov-Ukrajincov Slovenskej 
republiky. Napriek tomu veríme, že dobrá nálada, krásna príroda skan-
zenu a láska k hudbe vás privedie na náš svidnícky festival - 69. ročník 
Slávností rusínsko-ukrajinskej kultúry,“ dodala podpredsedníčka Ústrednej 
rady Zväzu Rusínov-Ukrajincov SR Halina Mivkaničová.
  Nás však zaujímalo, ako hlavne k rozhodnutiu presunúť hlavný program 
tradičného festivalu do Prešova, prišlo. Oslovili sme preto aj predsedu Ústred-
nej rady Zväzu Rusínov-Ukrajincov SR Pavla Bogdana. Práve on so svojimi 
spolupracovníkmi dlhé roky Slávnosti kultúry Rusínov-Ukrajincov Slovenska 

vo Svidníku pripravoval, a to už z pozície rôznych funkcií.
  „Rozhodnutie, ako už bolo povedané, prijala Ústredná rada Zväzu 
Rusínov-Ukrajincov Slovenska a chcem zdôrazniť, že to vôbec nebolo 
jednoduché rozhodnutie. Predsa len, je to obrovská tradícia, dlhoroč-
ná, hlasovanie o presunutí hlavného programu do Prešova nebolo 
jednoznačné. 
  Všetci si uvedomujeme tradíciu a aj tí členovia našej ústrednej rady, 
ktorí hlasovali za presunutie do Prešova, to neurobili s ľahkým srdcom,“ 
podotkol predseda Ústrednej rady Zväzu Rusínov-Ukrajincov SR so sídlom 
v Prešove Pavol Bogdan.
  Podľa jeho ďalších slov však zmena musela nastať. „Je to hlavne kvôli 
návštevnosti a nielen v tom minulom roku, ale aj v tých predošlých. 
  Nižšia návštevnosť bola už niekoľko rokov a my si myslím, že to bolo 
spôsobené aj tým, že v tak krátkom čase sa vo Svidníku konali hneď tri 

veľké podujatia, dva festivaly a Dni Svidní-
ka, no a to je na také mesto, ako je Svidník, 
zdá sa, veľa,“ vyslovil nielen svoj názor Pavol 
Bogdan a ešte ho rozšíril. 
„Viete, aj tá nezdravá atmosféra, ktorá sa 
okolo nášho festivalu už niekoľko rokov 
vytvárala, rôzne kontrakcie, nič z toho fes-
tivalu nepomáhalo a my sme museli hľadať 
riešenie. Bolo to nesmierne náročné, budem 
sa opakovať, rozhodnutie presunúť hlavnú 
časť festivalu do Prešova, sme neprijímali 
ľahko, ale nemohli sme inak. To celé, čo sa 
okolo festivalu dialo, má dlhší život, neradi 
robíme zmenu, no museli sme,“ zdôraznil 
ešte predseda Ústrednej rady Zväzu Rusínov-
-Ukrajincov SR Pavol Bogdan s tým, že zo 
strany vedenia mesta Svidník, ktoré bolo a je 
spoluorganizátorom festivalu, ich ako členov 

vedenia Ústrednej rady Zväzu Rusínov-Ukrajincov SR nikto nepresviedčal, 
aby celý festival nechali vo Svidníku.
 „Nie, zatiaľ nie, nikto nás nepresviedčal, uvidíme, ako to dopadne tohto 
roku, a potom znovu bude rozhodovať naša ústredná rada,“ povedal 
Pavol Bogdan a my len dodajme, že na budúci rok čaká Slávnosti kultúry 
Rusínov-Ukrajincov Slovenska jubilejný 70. ročník. Či bude vo Svidníku, 
ako bolo 67 rokov pravidlom alebo po tomto roku ostane v Prešove, si dnes 
netrúfa povedať nikto... 

(ps, foto: ilustračný záber)
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  Významné životné jubileum - 80. narodeniny - oslávil minulý 
týždeň dlhoročný riaditeľ Dukelského, neskôr Vojenského mú-
zea vo Svidníku a predseda Oblastnej organizácie Slovenského 
zväzu protifašistických bojovníkov vo Svidníku Jozef Rodák.

Životné jubileum Jozefa Rodáka

  „Z celého srdca prajeme všetko najlepšie k narodeninám, milý Jozef. 
Veľa zdravia, šťastia, lásky, úspechov a spokojnosti. Nech sa Ti splnia 
všetky priania a túžby. Prijmi naše č najúprimnejšie poďakovanie za 
celoživotné dielo. Obrovský rešpekt a úcta. Na mnohaja i blahaja lita, 
drahý oslávenec!“ 
  Toto na sociálnej sieti jubilantovi a vlastne svojmu predchodcovi vo funkcii 
predsedu Oblastného výboru Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov 
vo Svidníku napísal Ján Holodňák. Práve bývalý primátor Svidníka Jozefa 
Rodáka v spomínanej funkcii nedávno vystriedal. Členovia Oblastného výboru 
Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov sa s jubilantom Jozefom 
Rodákom stretli aj osobne a zablahoželali mu.
  Jozef Rodák sa narodil 13. júna 1943 v Krajnej Poľane. V roku 1947 sa jeho 
rodičia presťahovali do obce Dobroslava, kde prežil detstvo a mladé roky. 
Je absolventom Pedagogickej fakulty v Prešove, odbor slovenčina-dejepis.
V roku 1965 sa vo Svidníku zriadilo Dukelské múzeum. Ako čerstvý absolvent 
vysokej školy nastúpil 1. augusta 1966 do tohto múzea, v ktorom pracoval do 

31. decembra 2008. Začínal ako lektor na Dukle, potom bol vedúcim historic-
ko-dokumentačného oddelenia, zástupcom riaditeľa a dlhé roky riaditeľom, 
neskôr vedúcim múzejného oddelenia Vojenského historického múzea VHÚ 
vo Svidníku. Teraz je na zaslúženom dôchodku. Je i naďalej veľmi aktívny 
a literárne činný.
  Dlhé roky, ako sme už spomínali, bol predsedom Oblastného výboru Slo-
venského zväzu protifašistických bojovníkov vo Svidníku. 

(ps)

   Nepríjemne zaskočený rozhodnutím, že hlavný program tohto-
ročných 69. Slávností kultúry Rusínov-Ukrajincov Slovenska sa 
už neuskutoční vo Svidníku, ale v Prešove, ostal napríklad aj 
poslanec Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja za 
okres Svidník Ján Vook. 

   Mnohí, hlavne tí skôr narodení, 
si podľa neho isto pamätajú časy, 
keď svidnícky amfiteáter počas 
najstaršieho folklórneho festivalu, 
Slávností kultúry Rusínov-Ukrajincov 
Slovenska vo Svidníku, praskal vo 
švíkoch. Keď to vo Svidníku skutočne 
žilo a festival bol akýmsi sviatkom 
pre všetkých. 

SVIATOK MESTA 
A REGIÓNU

„Do nášho mesta v tom čase zavítali 
tisíce návštevníkov z celého regiónu, 
kraja, ba i celej republiky. Každoročne 
tu vystúpilo množstvo folklórnych sú-
borov, neodmysliteľnou súčasťou boli 
aj stánky s rozmanitým sortimentom a 
množstvo kolotočov. Chýbať nemohli 
tradičné spišské párky, nanuky a sáč-
ková limonáda, ktorých chuť máme 
všetci dodnes v živej pamäti.
   Dáte mi za pravdu, že Svidník sa 
stal atraktívnym miestom aj vďaka 
tomuto festivalu. Prichádzali k nám 
a stretávali sa tu ľudia zo všetkých 
kútov Slovenska, a to aj na niekoľko 
dní, počas ktorých si okrem iného 
prehliadli aj iné atraktívne miesta v 
našom regióne,“ zaspomínal si kraj-
ský poslanec Ján Vook a dostal sa 
k tomu, čo je v týchto dňoch najviac 
aktuálne a o čom píšeme na vedľajšej 
strane. 

ZO SVIDNÍKA 
DO PREŠOVA

   „Je mi veľmi ľúto, že novým dejis-

kom tohto festivalu, podľa dostup-
ných informácií, sa má stať krajské 
mesto Prešov. Ja sa preto pýtam, 
naozaj si necháme tak ľahkovážne 
vziať tento "náš" tradičný, takmer 
70-ročný festival z nášho mesta? O to 
viac ma to mrzí, že som sa na realizá-
cii niekoľkých ročníkov tohto festivalu 
osobne podieľal aj ja. Angažoval som 
sa v čase, keď tento festival začal 
strácať na popularite a chcel som pro-
stredníctvom zavedenia „noviniek“ 
prilákať divákov. Spomínam si, že za-
čínali sme už piatkovým programom, 
veľkou párty, na ktorej účinkovali 
rôzni DJ, Kandráčovci atď... A čo je 
dôležité zdôrazniť, program tohto 
festivalu bol zostavovaný vždy tak, 
aby sa zachoval celkový zámer a 
idea tohto podujatia, ktorým je a vždy 
bude prezentácia ľudových tradícií a 
kultúry pôvodného etnika na severo-
východe Slovenska. Vážim si odkaz 
našich predkov a k histórii a tradíciám 
pristupujem s patričnou úctou, preto 
by som bol nerád, keby sme o tento 
festival defi nitívne prišli. Skúsme ešte 
spojiť sily a s ľuďmi, ktorí môžu túto 
situáciu ešte zvrátiť a zabojujme o 
zachovanie tohto festivalu v našom 
meste,“ vyzýva aj prostredníctvom 
našich novín Ján Vook a svoj apel 
tak trochu, ako sa hovorí, rozmenil 
aj na drobné. 

JE POTREBNÉ KONAŤ
   „Je určite potrebné, aby sa vedenie 

mesta Svidník rozhýbalo a urobilo 
všetko pre to, aby aj naďalej Svidník 
bol dejiskom najstaršieho folklórne-
ho festivalu na Slovensku. Pretože 
na základe mojich 
rozhovorov so zá-
stupcami hlavné-
ho organizátora 
- Ústrednej rady 
Zväzu Rusínov-
-Ukrajincov SR sa 
nemôžem zbaviť 
pocitu, že zo stra-
ny vedenia nášho 
mesta žiadna sna-
ha v tomto smere 
vyvinutá nebola. 
Nemôžeme si už 
dovoliť strácať kul-
túrno-spoločenské 
a športové aktivity 
v meste, ako je to 
doteraz. Myslím 
si, že vždy máme 
čo ponúknuť. Fol-
klórom jednodu-
cho naše mesto i 
región žije a po-
vedzme si, tradí-
cie, zvyky a folklór 
Rusínov a Ukrajin-
cov sú výnimočné 
a nenapodobiteľ-
né. Tento festival 
má dlhoročnú tra-
díciu a neodmysliteľne sa viaže k 
mestu Svidník, preto by bola veľká 
škoda oň prísť. 

NEUROBME 
ROVNAKÚ CHYBU

   Možno práve kvôli tomu, že sme 
v priebehu niekoľkých rokov, a aj 

v súčasnosti sa málo zaujímali a 
nebojovali o tento festival. Ako som 
stále tvrdil, ak pomáhame jednému 
organizátorovi, tak pomáhajme 

všetkým organizátorom, ktorí nám 
ponúkajú kultúru pre našich občanov, 
ale podotýkam pomáhajme rovnako. 
Neurobme, prosím, rovnakú chybu,“ 
dodal na záver krajský poslanec za 
okres Svidník Ján Vook. 

(ps) 

Ján Vook na margo presunu dlhoročného festivalu zo Svidníka do Prešova: 
„Spojme sily a zabojujme o zachovanie najstaršieho festivalu v našom meste!“
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  Za veľmi vydarenú považuje ešte stále neskončenú sezónu 
šípkar Marek Patvarický z Nižného Mirošova, pre ktorého sa 
šípkarský šport z koníčka už dávno stal priam neodmysliteľ-
nou súčasťou. Písali sme o ňom na našich stránkach už pred 
dvoma rokmi.

Šípkar Marek Patvarický majstrom Slovenska v kategórii dvojíc!

  Rodák zo Svidníka žijúci v Nižnom Mirošove Marek Patvarický je členom 
šípkarského klubu v Bardejove. V šípkarskom športe je viac kategórií líg a 
hrá sa elektronickými, ale i klasickými. Softová liga trvá rok, má 51 kôl a hrá 
sa každú nedeľu. Liga v klasických šípkach má o čosi menej kôl, asi 35 a 
hráva sa v sobotu. Ak chce šípkar napredovať a zúčastniť sa napríklad turnaja 
Masters, musí absolvovať aspoň jedno ligové kolo. 
  Nasledujú však aj ďalšie súťaže, ako trebárs Slovenský pohár a rôzne ďalšie 
medzinárodné súťaže.
  V uplynulých týždňoch Marek Patvarický absolvoval hneď niekoľko vrcholných 
šípkarských podujatí. Zúčastnil sa na Majstrovstvách Slovenska v Topoľča-
noch, hral v zahrievacom turnaji (Warm Up), na ktorom bolo 92 hráčov a Marek 
Patvarický prehral až vo štvrťfi nále 2:3 a obsadil konečné 5. až 8. miesto. 

Následne hral v hlavnom turnaji, do ktorého sa zapojilo celkovo 300 hráčov a 
prehral v nevydarenom zápase 1:4. Na rad prišiel turnaj vypadnutých (Lucky 
Looser), s účasťou 128 hráčov a Marek Patvarický obsadil 17 miesto, no a 
po turnaji Triple mix (trojice), v ktorom znovu 
smolne s dvomi spoluhráčmi smolne prehrali 
vo štvrťfi nále 2:3, ho čakal ešte jeden  turnaj. 
„Bol to turnaj dvojíc, do ktorého sa zapo-
jilo 48 dvojíc, no a spolu s kamarátom zo 
Sabinova nám to vyšlo. Získali sme titul 
majstrov Slovenska. Veľmi sme sa tešili, 
pretože to bol v našom podaní skutočne 
parádny turnaj,“ priznal Marek Patvarický, 
ktorý, ako sme už v úvode uviedli, je s tohto-
ročnou sezónu vcelku spokojný. S prehľadom 
sa udržal v 1. lige.
  Marek Patvarický však nehráva len na Slo-
vensku, ale i v susednom Poľsku. 
  V uplynulú sobotu odohral fi nále regionálnej 
šípkarskej ligy v Nowom Saczi, ktorú vyhral no 
a úplné vyvrcholenie sezóny ho čaká počas 
tohto víkendu v poľskej Varšave. Bude to fi nále 
poľskej lige, no a na fi nálovom turnaji sa pred-
staví 63 najlepších poľských šípkarov a jeden jediný Slovák. Bude to práve 
Marek Patvarický z Nižného Mirošova, ktorý si účasť vo fi nálovom turnaji za-
bezpečil vynikajúcimi výsledkami v regionálnej šípkarskej lige v Nowom Saczi.
O tom, ako sa úspešnému šípkarovi z nášho regiónu bude v hlavnom meste 
Poľska medzi poľskou šípkarskou elitou dariť, budeme na našich stránkach, 
samozrejme, informovať.                                                                          (ps)            

   Darcovia krvi vo svidníckej nemocnici zažili netradičný odber. Pri príležitosti 
Svetového dňa darcov krvi, ktorý pripadá na 14. júna, na Hematologicko-
-transfúziologickom oddelení v Nemocnici Svet zdravia Svidník pripravili pre 
svojich darcov prekvapenia, drobné darčeky i chutné občerstvenie. Slávnostnú 
atmosféru si v tento deň užilo až 44 darcov, z toho do darcovskej elity vstúpili 

Pripomenuli si Svetový deň darcov krvi 
aj dvaja prvodarcovia. 
   Každý darca je na HTO vítaný počas odberových dní, ktoré sú v pondelok 
a v stredu od 6.00 do 9.30 hod. Darcovia sa môžu objednať na tel. čísle 
+421 54 7860 333.                                                                                      (bk) 
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  Sociálna poisťovňa od 1. júla 2023 mimoriadne o 10,1 % zvýši 
úrazové renty, pozostalostné úrazové renty, jednorazové od-
škodnenie, náhradu nákladov spojených s liečením a náhradu 
nákladov spojených s pohrebom. Vyplýva to z novely zákona o 
sociálnom poistení, podľa ktorej ak kumulatívny medzimesačný 
rast spotrebiteľských cien za obdobie od 1. júla 2022 do 31. mar-
ca 2023 presiahne 5 %, úrazové dávky sa zvyšujú od 1. júla 2023.

Od 1. júla 2023 sa o 10,1 % mimoriadne zvyšujú úrazové renty, pozostalostné úrazové renty a maximálne sumy úrazových dávok

Poberatelia úrazových rent a pozostalostných 
úrazových rent nemusia o nič žiadať

  Sociálna poisťovňa prvýkrát vyplatí úrazové renty a pozostalostné úrazové 
renty vo zvýšenej sume v júli 2023. Ich sumy prepočíta automaticky a rozhod-
ne zo zákona, to znamená, že poberatelia týchto dávok nemusia o zvýšenie 
žiadať. Prvé rozhodnutia začne Sociálna poisťovňa zasielať začiatkom júla.

Ako sa zvýšia maximálne sumy niektorých úrazových dávok
Maximálna výška jednorazového odškodnenia manžela alebo manželky  bude 

  Krajská súťažná prehliadka neprofesionálnej fi lmovej tvorby 
Prešovského samosprávneho kraja sa konala 9. júna v SNM-
-Múzeu ukrajinskej kultúry vo Svidníku. 

Vo Svidníku sa konala krajská súťažná prehliadka neprofesionálnej fi lmovej tvorby

  Vyhlasovateľom, odborným garantom súťaže a partnerom pri sprievodných 
aktivitách bolo Národné osvetové centrum. Organizačne ju pripravili PSK a 
Podduklianske osvetové stredisko vo Svidníku. Súťažou vytvárame možnosť 
na prezentáciu talentu najmä mladým ľuďom v rôznych fi lmárskych žánroch 
a konfrontáciu v rámci vekových skupín. Hodnotenie odborníkov a príležitosť 

na konzultácie s nimi dáva predpoklady na rozvoj a napredovanie nezávislej 
fi lmovej tvorby. V rámci súťažnej časti odborná porota posúdila 38 fi lmov vo 
všetkých vekových skupinách autorov a v jednotlivých žánrových kategóriách 
podľa propozícii súťaže. Súťaž mala veľmi dobrú umeleckú úroveň a zjavnú 
stúpajúcu tendenciu v kvalite fi lmov. 
  Viaceré z nich majú svojou kvalitou šancu zabojovať aj na celoštátnom 
súťažnom kole. Sprievodnými aktivitami Cineamy 2023 bol workshop pre 
deti-STOP - MOTION a PROJEKCIA inšpirujúcich fi lmov pre začínajúcich 
amatérskych fi lmárov Cineama Day. Na rozborovom seminári odborná porota 
sprostredkovala svoje postrehy a odporúčania prítomným autorom za úče-
lom ich ďalšieho rastu, čím sa darí napĺňať poslanie tejto súťaže. Odborná 
porota súťaže zložená z fi lmových profesionálov rozhodla o udelení ocenení 
a postupe na celoslovenské kolo. 
  Predsedom poroty bol Peter Kováčik a členmi Mária Staviarska a Ladislav 
Kiss. Porota odporučila na postup do celoštátneho kola celkom 28 fi lmov. 
  Náš okres úspešne reprezentovali žiaci ŠUP vo Svidníku. Ocenenia získali: 
Tatiana Hvizdová za fi lm Krieda a uhlík, Júlia Nina Kocurová a Karin Krutáková 
za fi lm NeDokonalosť. Čestné uznania si odniesli: Jakub Berík za fi lm Stvorení 
pre tvorenie - Danka a Ivka a Karin Krutáková za fi lm Stvorení pre tvorenie - 
Adam Vasko. Poďakovanie patrí hlavne ich pedagogičkám Darine Kocúrovej 
a Marianne Sopkovej. Oceneným gratulujeme a prajeme veľa úspechov na 
celoslovenskom kole v septembri v Bardejovských Kúpeľoch. 

Katarína Grúsová, POS vo Svidníku 

od 1. júla 2023 predstavovať 72 835,40 
eura. Rovnako sa na 72 835,40 eura zvyšu-
je aj maximálna výška úhrnu súm jednora-
zového odškodnenia nezaopatrených detí.
Maximálna výška náhrady nákladov spo-
jených s liečením od 1. júla 2023 bude 36 
418,30 eura.
  Maximálna suma náhrady nákladov spoje-
ných s pohrebom od 1. júla 2023 bude vo výške 3 643,00 eura. Na hodnotu 3 
643,00 eura vzrastie aj maximálna výška úhrnu náhrad výdavkov spojených 
s pohrebom pre všetky fyzické osoby a nezaopatrené deti.
  Sociálna poisťovňa za mesiace január - apríl 2023 vyplatila viac ako 26 tisíc 
úrazových rent a 560 pozostalostných úrazových rent. Ďalších približne 250 
vyplatených dávok sa týkalo jednorazového odškodnenia a nákladov spoje-
ných liečením alebo pohrebom.

(socpoist)

  Prednostovskú štafetu po turistickej trase Cesty SNP z Dukly 
do Devína majú prednostovia okresných úradov z celého Slo-
venska úspešne za sebou.

Štafetový kolík a vlajku, ktoré prednostovia niesli z Dukly na Devín, majú v opatere v Kružlovej 

  Odštartovali ju v pondelok 8. mája na Dukle. Medzi iniciátormi tejto aktivity 
bol aj prednosta Okresného úradu vo Svidníku 
Michal Iľkanin.
  Práve on spolu s prednostami okresných úradov 
v Stropkove, Medzilaborciach a Snine absolvoval 
prvú etapu Cesty SNP z Dukly do Svidníka. Ako 
nám Michal Iľkanin povedal, túto myšlienku do rea-
lity pretavili na pamiatku hrdinov, za mier a slobodu. 
Po prvej etape z Dukly do Svidníka tá druhá viedla 
zo Svidníka cez Kurimku do Zborova. Plánom bolo 
za 30 dní prejsť celú trasu Cesty SNP z Dukly do 
Devína a na každej trase musel byť vždy aspoň 
jeden prednosta okresného úradu. 
  Po Slovensku sa k účastníkom Prednostovskej 
štafety postupne pridávali prednostovia okresných 
úradov z jednotlivých regiónov a ukončenie Pred-
nostovej štafety mali naplánované na 6. júna na 
Devíne pri Bratislave, a tak sa aj podarilo.

Najdôležitejšie artefakty tejto Prednostovskej štafety po turistickej trase Cesty 
SNP z Dukly do Devína sa následne vrátili do nášho regiónu. 
  Svidnícky okresný prednosta Michal Iľkanin starostovi obce Kružlová do 
opatery a na pamiatku odovzdal nielen štafetový kolík, ale aj štátnu vlajku 
Slovenskej republiky s podpismi všetkých aktérov, teda účastníkov Prednos-

tovskej štafety po turistickej trase Cesty SNP 
z Dukly do Devína. 
„Myšlienka prednostovskej štafety sa zro-
dila práve u nás, v Kružlovej, preto si veľmi 
vážim, že pán prednosta prišiel s takouto 
iniciatívou a štafetový kolík i pamätnú štát-
nu vlajku budeme mať v opatere práve my 
na obecnom úrade u nás, v Kružlovej, teda 
v historickom a pamätnom Údolí smrti,“ po-
vedal pre naše noviny starosta obce Kružlová 
Adrián Gužo, ktorý napríklad tiež absolvoval 
prvú etapu z Dukly do Svidníka. 
  Ako prezradil, postupne chce s viacerými ka-
marátmi absolvovať aj ďalšie trasy turistickej 
Cesty SNP z Dukly do Devína. 

(ps)



20. jún 2023Podduklianske novinky 8Spravodajstvo

  V SNM - Múzeu ukrajinskej kultúry vo Svidníku sa konalo re-
gionálne kolo 49. ročníka súťažnej prehliadky ľudových piesní 
MAKOVICKÁ STRUNA. Organizátorom súťaže bola Regionálna 
rada Zväzu Rusínov-Ukrajincov SR vo Svidníku a spoluorgani-
zátorom Podduklianske osvetové stredisko vo Svidníku, SNM 
- Múzeum ukrajinskej kultúry a OZ Jamaro, Stropek, Krajina SK.

Konala sa Regionálna Makovická struna vo Svidníku

  Súťažnej prehliadky sa zúčastnilo 19 súťažiacich, ktorí sa predstavili v 18. 
súťažných číslach. Súťažiaci boli zadelení do troch vekových kategórií. Do sú-
ťažnej prehliadky sa prihlásilo 11 spevákov 
z regiónu Stropkov a 8 z regiónu Svidník. 
  Aj tento rok sa na Makovickej strune ob-
javilo veľa nových talentovaných spevákov. 
Porota pracovala v takomto zložení: Anna 
Kyjovská - folkloristka, bývalá učiteľka, 
choreografka, scenáristka, režisérka a 
laureátka Makovickej struny; Iveta Svitková 
- učiteľka, folkloristka, speváčka ľudových 
piesní, súčasná scenáristka a režisérka 
ústrednej Makovickej struny; Viktor Haš-
čák - predseda poroty, skladateľ, interpret, 
scenárista, režisér. 

  Porota vo svojom hodnotení vyzdvihla vysokú 
úroveň prípravy účastníkov, vynikajúce vokálne 
schopnosti, dobrý výber piesní a rozmanitosť 
ľudových krojov. 
  Do fi nále súťaže, ktoré sa bude konať v novembri 

v meste Bardejov a galakoncert v Prešove, podľa hodnotenia poroty postúpili: 
sólový spev - Šimona Cichá (Stropkov), Timea Korpoňová (Stropkov), Sabína 
Hošková (Svidník), duo spev - Júlia Vageľová a Terézia Vageľová (Staškovce), 
Marianna Suvákova a Timea Korpoňová (Staškovce, Stropkov), trio - Šimona 
Cichá, Júlia Vageľová, Terézia Vageľová (Stropkov, Staškovce). 
  Výber je hodný prezentácie nášho regiónu na centrálnej prehliadke Mako-
vická struna.
  Organizátori regionálnej súťaže vyjadrujú veľké poďakovanie spevákom, 
ale aj všetkým, ktorí prispievajú k rozvoju ich talentu a k uchovávaniu ľudo-
vých piesní. Naše poďakovanie patrí rodičom, učiteľom i hudobníkom, ktorí 
sprevádzali súťažiacich, ale i POS vo Svidníku za poskytnutie cien pre súťa-
žiacich, SNM - MUK za poskytnutie dôstojných priestorov a OZ JAMARO za 
zabezpečenie občerstvenia pre všetkých zúčastnených.
  Postupujúcim srdečne gratulujeme a všetkým ďakujeme za účasť a želáme 
ďalšie úspechy!

Ľudmila Ražina, predsedníčka RR ZRUSR vo Svidníku 

  Vo výstavnej sieni SNM - Múzea ukrajinskej kultúry vo Svidníku 
sa 23. júna o 14. hodine uskutoční vernisáž výstavy výtvarných 
diel rodáka zo Svidníka, akad. mal. Pavla Michaliča. 

Sprístupnia diela akademického maliara Pavla Michaliča 

  Výstava je sprievodným podujatím 69. Slávností rusínsko-ukrajinskej kultúry, 
ktoré sa tento rok konajú v dvoch mestách: 24.6.2023 v skanzene SNM - 
MUK vo Svidníku a 25.6.2023 v amfi teátri v Prešove. V programe vernisáže 
vystúpi speváčka HALINA so svojimi mladými talentovanými žiačkami a SSk 
Svidníčanka. 
  Akad. mal. Pavel Michalič sa po vyše polročnom odstupe, keď v decembri 
2022 predstavil svoje dielo v prešovskej Mestskej galérii Caraff ka, pripomína 
výstavou, sumarizujúcou úspešné, vyše tri desaťročia trvajúce pôsobenie 
na našej výtvarnej scéne. Prezentáciu umelcovi pripravilo SNM - Múzeum 
ukrajinskej kultúry vo Svidníku pri príležitosti jeho šesťdesiatin. 
Kolekcia tridsiatich piatich veľkoformátových plátien pod názvom Maľba 
90 - 23 prezrádza, že nejde o sondu do aktuálneho maliarskeho úsilia, ani o 
skúmanie nových tvorivých výbojov, ale o panoramatický pohľad na doterajšie 
umelcovo maliarske dielo. 
  Michaličova maľba prešla od svojich počiatkov (od absolutória bratislavskej 
VŠVU v roku 1988) po súčasnosť rôznymi fázami - od subjektívneho zachy-
távania reality až po abstraktnú maľbu. Za posledného poldruha desaťročia 
sa práve abstrakcia ukázala ako ťažisková umelcova stratégia, keď obmie-
ňal nielen rôzne spôsoby jej realizovania, ale rozširoval a menil tvaroslovie 
(vlastnosti a štruktúry), no aj zloženie výrazového i tematického materiálu. 
Umelec akoby svojimi obrazmi ako odkazmi poukazoval na čosi iracionálne, 

neviditeľné, duchovné (diela 
ako Omša, Stratený v tme, Let 
nad červeným svetlom, Hĺbka, 
Voda, Priestor, Transformácia 
a pod.) a uberal sa do dopo-
siaľ neprebádaných končín. 
Myšlienkovo a umelecky sú 
Michaličove diela postavené 
na asociatívnom princípe tak, 
aby provokovali v recipiento-
vi jeho vlastné predstavy a 
fantazijnosť. V niekom môžu 
vyvolávať zdanie nekoneč-
ného priestoru či nepozna-
ných svetov, v niekom zasa 
nezáväznú maliarsku hru s 
farbami, plochou, líniou alebo 
tvarom. 
  Prezentované diela citlivého 
vnímateľa dozaista povzbudia 
nielen k hľadaniu dôverného 
vzťahu s týmto originálnym 
umením, ale aj k jeho intuitív-
nemu (pocitovému) osobnému výkladu. 

Tibor Kočík, kurátor výstavy
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  S intenzitou rozvoja okresu Svidník po roku 1973 formou investí-
cii v rôznych odvetviach úzko súviselo budovanie odborných 
riadiacich kapacít. Ako absolvent vysokoškolského štúdia nastu-
puje jubilant na ONV Svidník do funkcie okresného energetika. 

Inžinier Vladimír Popik - prvý okresný energetik - oslavuje životné jubileum 

  Teda do plánovacej činnosti, inžinieringu a realizácie zámerov a úloh na 
úseku energetiky teda v odvetviach elektrickej energie, plynofi kácie a rozvoja 
tepelného hospodárstva v okrese. Toto desaťročie bolo poznačené tuhými 
zimami, bohatými snehovými nádielkami, pretrvajúcimi problémami plynulosti 
zásobovania tuhými palivami. Defi cit príkonu elektrickej energie do okresu, 
potreba rozširovania rozvodu elektrickej energie ako aj postupná zmena vy-
kurovacích médií bola dostatočným priestorom uplatnenia mladého inžiniera 
elektroenergetika.
  Aktívne sa zapája do inžinieringu rozvoja primárnych a sekundárnych 
elektrických investícií v mestách Svidník a Stropkov a budovaniu rozvodov 
elektrickej energie pre individuálnu bytovú výstavbu, účelovú výstavbu a 
svojpomocnú akciu „Z“. 
  Prvé úspechy sa dosahujú v obojstranne bohatej spolupráci s rozvodným 
závodom VSE-Sečovce, nielen v obciach a mestách, ale aj v oblasti budovania 
stredísk cestovného ruchu a Domaša-Valkov či Tíšava. Rovnako aj v inžinierin-
gu so zavŕšením rozvodov elektrickej energie v záhradníckej osade Jedľovka. 
Investovanie a realizácia týchto sieti v rámci nelimitovaných stavebných 
kapacít zo štátnych prostriedkov bola teda aj odzrkadlením rastúcej úrovne 
profesionalizácie inžinieringu. Napojením obyvateľov samoty medzi Okrúhlym 
a V. Olšavou na elektrickú sieť po niekoľkých desaťročiach trápenia sa jej 
obyvateľov bola v skutočnosti elektrifi kácia v okrese završená.
Potreba rozvoja si jednoznačne vyžiadavala posilnenie príkonu elektrickej 
energie do okresu. Výsledkom zápalu čelných funkcionárov ONV s GR SEP 
bola realizácia rozvodní a vedení VVN zo Strážskeho cez Humenné do 
Stročína s následnými napojeniami a rozvodmi miest Svidníka a Stropkova. 
Energetik na svojej profesií doťahuje úlohy štátnej správy.  
Osobitnou oblasťou profesie bola aktivita, inžiniering, činnosť stavebno-
-správnej činnosť v oblasti tepelného hospodárstva. Ušľachtilé paliva ako 
ľahký vykurovací olej a zemný plyn naftový ako zdroje vykurovania kotolní 
v hromadnej bytovej výstavbe  boli prísne regulované Slovchémiou a SPP. 
Mimoriadnymi ambíciami sa nastúpila strastiplná ale plynulá etapa prechodu 
vykurovania z pevného paliva na ľahký vykurovací olej.
  Pozitívne sa odzrkadlila akcieschopnosť odboru výstavby a územného 
plánovania ONV v postupnom prideľovaní prísne regulovaných palivových 
základní na ľahký vykurovací olej. Výsledkom aktivity dotknutých funkcioná-
rov ONV s generálnym riaditeľom SPP bola realizácia plynovodu Bardejov 
- Svidník - Stropkov. Následne  v ďalšej etape sa postupne realizuje projektová 
príprava realizácie prechodu zdrojov vykurovania v centrálnych kotolniach z 
oleja na zemný plyn.
  Priam štartujúcim odrazom rozvoja plynofi kácie okresu boli vzájomné 
zjednania dvojdňového rokovania k postupu plynofi kácie Vsl. kraja v hoteli 
Priesmyk na Dukle medzi bývalým Vsl. KNV - GR SPP - MVaT SR z ktorého 
okres vysoko profi toval následnými niekoľkými miliónmi investícií na mestské 

strednotlakové rozvody. 
Súbežne aktívne pracoval vo funk-
cií tajomník okresnej energetickej 
komisie. Znalosti odbornej praxe 
plne využíva od roku 1986 vo 
funkcií vedúceho odboru výstavby 
a územného plánovania v územno-
plánovacej činnosti, predprojektovej 
a projektovej prípravy sídlisk Dukla 
vo Svidníku a Mier v Stropkove, 
inžinieringu rozvoja individuálnej 
bytovej výstavby nad SPP vo Svid-
níku, úloh štátnej správnej činnosti, 
riadenia OSP, koordinácie, rozvoja 
svojpomocnej investičnej činnosti v 
akcií „Z“ a dokončenie celého radu 
stavieb ako aj SAD Svidník, ĽŠU 
Svidník, Letné kúpalisko Svidník, dopravný obchvat mesta Svidník a iných. 
Benifi tom práce je aj jeho podiel na napojení mesta na diaľkový prívod vody.
  Následne po transformácií bývalých stupňov národných výborov pracoval ako 
prednosta úradu regionálneho rozvoja najskôr Okresného úradu vo Svidníku, 
neskôr ako prednosta Mestského úradu vo Svidníku. Odzrkadlením podielu 
práce je výsledok rekonštrukcie centra mesta, rekonštrukcií celého radu za-
riadení a stavieb ako kina, kúpaliska, ľadovej plochy, školských budov a pod. 
Jeho tvorivá životná púť je teda naplnená celým radom výsledkov. Teraz, keď 
sa dožíva 70-ich narodenín mu teda s vďačnosťou blahoželáme - „Mnahaja, 
blahaja lita, pán inžinier!“

Ján Stošek  

Kto daroval krv? 
  V pondelok 12. a v stredu 14. júna 2023 prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice v rámci Svetového dňa darcov krvi darovať 
krv 53 bezpríspevkových darcov: Maroš Sopoliga (prvodarca), Samuel Paňko 
(prvodarca), Branislav Paňko (2), Ladislav Golenovský (19), Patrik Kuzmovič 
(3), Peter Sipľak (15), Miloš Hnat (76), Martin Želizňak (12), Vladimír Pasnišin 
(10), Jozef Zeleňak (5), Matej Baršay (3), Tobiáš Konár (3), Ľuboš Skasko 
(15), Martin Jurčenko (49), Peter Matkobiš (46), Peter Gič (41), Róbert Kaňuk 
(9), Tomáš Gido (5), Anna Gonosová (7), Juraj Piskorík (27), Ján Očipka (15), 
Nikola Mazurová (7), Martin Blicha (2), Jana Blichová (2), Eva Klebanová (15), 
Dávid Ušala (22), Lenka Vaňková (7), Zdenko Varga (6), Dávid Adamečko 
(16), Juraj Štochmaľ (17), Tomáš Petný (9), Kamil Ripper (23), Marián Vatraľ 
(47), Tomáš Sabol (22), Peter Hubač (61), Milan Haňák (12), Lukáš Pán (3), 
Stanislav Čabala (48), Zuzana Žoldáková (3), Erik Zelinka (40), Stanislav 
Čonka (2), Martin Doruľa (44), Mário Leškanič (5), Slávka Pilipová (50), Ri-
chard Pilip (4), Marián Prokopič (10), Ivan Pecúch (8), Andrej Franko (17), 
Ľuboš Zajaroš (8), Michal Uličný (9), František Hurný (14), Peter Novák (16), 
Tibor Kubička (8). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! Územný spolok SČK vo Svidníku 
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POZVÁNKA NA KÚPALISKO 
OC SZTP Svidník pozýva svojich členov aj nečlenov na jednodňový výlet na 
kúpalisko Sarospatak (Maďarsko) 30. júna 2023. Presne informácie v budov 
AB na 4. poschodí alebo na tel. čísle 0903 041 725.

Ondavský oblastný futbalový zväz Svidník
pozýva na fi nále

Žiackej ligy OOFZ Svidník
V. Orlík - Kalnište

a
Pohára predsedu OOFZ Svidník

Sitníky - Breznica
24. júna 2023 o 15.00 a 17.00 hod. -  Štadión MŠK Tesla Stropkov

  Streda 14. jún bol deň, kedy nielen deťom, ale aj dospelým 
žiarili oči šťastím trochu viac ako inokedy. Bol to deň, kedy v 
Materskej škole na Ulici 8. Mája oslávili deň otcov prvým roční-
kom Trojgeneračnej olympiády. 

Pripravili prvý ročník 
Trojgeneračnej olympiády 

  Podarila sa krásna myšlienka, spojiť tri generácie pri plnení športovo-zábav-
ných disciplín a utužiť tak vzťahy nie len v rámci jednej rodiny, ale aj v rámci 
celého spoločenstva, do ktorého patrí aj naša materská škola. 
  Zaujímavé stanovištia súťažiacich zaujali a smelo sa vychystali na ich pre-
konávanie. Predtým sa však všetci posilnili sladkou dobrotou, ktorú pre nich 
pripravili naše šikovné tety kuchárky. Zato, že naši športovci zdolali všetky 
pripravené disciplíny boli tak ako sa patrí odmenení medailami a darčekovým 
košom na víťazných stupienkoch. To však ani zďaleka nebol koniec. 
  Pre tých, ktorí pohybu nemali stále dosť boli pripravené zábavné atrakcie ako 
skákací hrad so šmykľavkou, autovláčik, bublinková show a balónový kráľ, 
ktorý dokázal vytvoriť z balónov čokoľvek čo si len dieťa samo zažiadalo. Vôňa 
kávy, cukrovej vaty a popcornu sa niesla celým školským dvorom. 
  Premenlivé počasie nás vôbec neodradilo aj napriek tomu sme pokračovali 
ďalej do úspešného konca. Celý super kolektív materskej školy sa už teraz 
teší na ďalší ročník úspešnej trojgeneračnej olympiády. 
Materská škola 8. mája ďakuje sponzorom pani Etele Sabolovej, pánovi 
Jozefovi Vencúrikovi a pánovi riaditeľovi SČK Slavomírovi Sakalikovi.   (mš)

   Ďakujeme všetkým prí-
buzným, kamarátom, ko-
legom a známym za účasť 
na poslednej rozlúčke s 

Ing. Michalom 
Kočanom. 

   Ďakujeme za všetky pre-
javy sústrasti a kvetinové 
dary, ktorými ste sa snažili 
zmierniť náš nesmierny 
žiaľ.

Manželka Nadežda 
s rodinou

    SMÚTOČNÉ POĎAKOVANIE
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Úradná správa č. 35 zo dňa 15. júna 2023   
SEKRETARIÁT:                 

- Oznamuje FK OOFZ Svidník, že výsledky, tabuľky, úradné správy, ŽK, ČK, 
strelcov gólov, rozpis zápasov a tlačiva OOFZ nájdu na stránke: www.svidnik.
obfz.futbalovekluby.sk a na www.futbalnet.sk
- Upozorňuje kluby na možnosť čerpania kreditov cez E-shop SFZ do 
30.11.2023  
- Oznamuje FK OOFZ Svidník, že z rozhodnutia VV OOFZ zo dňa 7.6.2023 sa 
Aktív ŠTK a Riadna konferencia OOFZ Svidník uskutoční  14.07.2023 (piatok) 
o 17.00 hod. v Stropkove, pozvánky členom konferencie budú zaslane poštou.
Deň futbalu OOFZ Svidník sa uskutoční 24.6.2023 (sobota) na štadióne MŠK 
Tesla Stropkov o 15.00 hod. fi nále okresnej žiackej ligy - víťaz skupiny „A“ - ví-
ťaz skupiny „B“ a o 17.00 hod. fi nále Pohára predsedu OOFZ: Sitníky - Breznica

ŠTK OOFZ: 
- ŠTK upozorňuje FK, že prihlášky do súťaži je klub povinný pre každé družstvo 
podať zvlášť od 10.6.2023 do 30.6.2023. Prihlasovanie družstiev bude vyko-
návané len formou elektronickej prihlášky v systéme ISSF. Klubový manažér 
si vytvára jednotlivé družstvá na SR 2023 - 2024 a následne v systéme ISSF 
- elektronická podateľňa - prihláška do súťaže zaregistruje prihlášku daného 
družstva. Elektronická prihláška sa podáva za každé družstvo a kategóriu 
zvlášť. Jednotlivé družstvá, aj v súťažiach mládeže, sú povinné zaregistrovať aj 
štadión, ktorý je v prihláške do súťaže povinná položka. V prihláške do súťaže 
ako aj v systéme ISSF ŠTK žiada o vykonanie aktualizácie údajov - kontakt-
ných údajov osôb, telefonických kontaktov, mailových adries, aby tieto mohli 
byť aktualizované do Rozpisu súťaží pre nový SR. Podmienkou štartu družstva 
v súťaži dospelých je 1 mládežnícke družstvo v súťaži mládeže a uhradenie 
všetkých záväzkov voči OOFZ. Predpokladaný začiatok súťaže 6.8.2023.
- Schválila výsledky stretnutí 25. kola 7. ligy dospelých, 9. kola, 5. ligy dorastu 
a 8. kola 4. ligy žiakov
- Na základe oznámenia TJ Družstevník Breznica o nenastúpení na stretnutie 
9. kola 5. ligy dorastu Rovné - Breznica, pre nedostatok hráčov, kontumuje 
stretnutie Rovné - Breznica 3:0 kont., podľa SP čl. 82, do pozornosti DK, 
poplatok 5 eur
- Kontumuje: stretnutie 9.kola 5.ligy dorastu Sitníky -  Miňovce 3:0 kont., hostia 
na stretnutie nenastúpili, podľa SP čl.82, do pozornosti DK, poplatok 5 eur

- Na základe oznámenia TJ Topľan Lúčka o nenastúpení na stretnutie 26. 
kola 7. ligy dospelých Lúčka - Mestisko, pre nedostatok hráčov, ruší  a kon-
tumuje stretnutie Lúčka - Mestisko 0:3 kont., podľa SP čl.82, do pozornosti 
DK, poplatok 10 eur
Proti rozhodnutiam je možné sa odvolať podľa SP čl. 87/1 do 14 dní. 

DK OOFZ:
- Trestá hráča FO Sokol Sitníky - Dávid Danko -1219473 - DO pozastavením 
výkonu športovej činnosti na 1 stretnutie nepodmienečne od 15.6.2023, podľa 
DP čl. 37/5a, (trest v 1. kole SR 2023/2024),  poplatok 10 eur,
- Trestá hráča OŠK Mestisko - Filip Kandalik- 1278648 - DO pozastavením 
výkonu športovej činnosti na 1 stretnutie nepodmienečne od 15.06.2023, podľa 
DP čl. 37/5a, (trest v 1.kole SR 2023/2024), poplatok 10 eur, 
- Trestá TJ Družstevník Breznica za nenastúpenie na stretnutie 9. kola 5. 
ligy dorastu Rovné - Breznica, fi nančnou pokutou 50 eur, podľa RS čl. 25/a, 
poplatok 5 eur,
- Trestá OŠK Miňovce za nenastúpenie na stretnutie 9. kola 5. ligy dorastu 
Sitníky - Miňovce, fi nančnou pokutou 50 eur, podľa RS čl. 25/a, poplatok 5 eur,
Trestá TJ Topľan Lúčka za nenastúpenie na stretnutie 26. kola 7. ligy do-
spelých Lúčka - Mestisko, fi nančnou pokutou 100 eur, podľa RS čl. 25/a, 
poplatok 10 eur,
- Trestá hráča TJ Radomka Radoma - Jaroslav Hubáč -1264369-DO pozasta-
vením výkonu športovej činnosti na 1 stretnutie nepodmienečne od 15.06.2023, 
podľa DP čl. 373/, poplatok 10 eur,
- Schválila žiadosť o odpustenie zvyšku trestu hráča TJ Radomka Radoma 
- Roman Ševc - 1325351 - podľa DP čl. 41/1,2,podmienečne upúšťa od 
výkonu jeho zvyšku (1 stretnutie) a určuje skúšobnú dobu do 15.9.2023, 
poplatok 10 eur, 
Odvolanie proti rozhodnutiu komisie (okrem rozhodnutí podľa čl. 37/3,5 alebo 
8 DP), sa podáva na Disciplinárnu komisiu OOFZ, v lehote do 7 dní odo dňa 
oznámenia rozhodnutia disciplinárnej komisie (čl. 84 ods.1 DP). 
  Úradná správa OOFZ uverejnená v okresných týždenníkoch má informatívny 
charakter a nemusí obsahovať všetky informácie. Kompletná a záväzná je 
Úradná správa OOFZ zverejňovaná na stránke: www.svidnik.obfz.futbalo-
vekluby.sk                                                                                OOFZ Svidník

   Športovo-zábavnú akciu „Gymko sa baví“ pre rodičov a priateľov školy v uply-
nulý piatok 16. júna pripravila Rodičovská rada pri Gymnáziu DH vo Svidníku.
Nie práve najideálnejšie počasie spôsobilo, že športové aktivity sa museli 
odohrávať len v interiéri školy, a tak sa v telocvični hral volejbal, v permanen-
cii bol aj stolnotenisový stôl a lákal aj miniturnaj v šípkach. Za Rodičovskú 
radu všetkých účastníkov privítala jej predsedníčka Janka Micenková a za 
vedenie Gymnázia DH jeho riaditeľ Ján Rodák. Po športovej časti prišlo na 
rad spoločenské posedenie, nechýbalo občerstvenie, ale ani hudba, tanec a 
hlavne dobrá zábava. Organizátori veria, že o rok sa na tejto akcii zíde ešte 
viac rodičov a priateľov svidníckeho gymnázia. 
   Na fotografi i je časť aktérov volejbalových zápolení piatkového podujatia. (pn)   

Svidnícke „Gymko“ sa bavilo 
nielen volejbalom   V poradí VIII. Okresné športové hry seniorov organizované Okresnou or-

ganizáciou Jednoty dôchodcov Slovenska vo Svidníku sa konali v uplynulý 
piatok v priestoroch svidníckeho futbalového štadióna. 
   Svoje športové umenie predviedlo sedem súťažných družstiev, pričom 
tým víťazným sa stalo družstvo svidníckej Základnej organizácie Jednoty 
dôchodcov Slovenska v zložení: Marta Štefancová, Alžbeta Pančáková, Jozef 
Pacolák, Vasiľ Štefanco a Jozef Tkáč.
   Na našich stránkach sa športovým aktivitám seniorov budeme bližšie ve-
novať o týždeň.                                                                                     (pn, ab)

O týždeň aj o športových hrách seniorov
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ČO PREMIETA KINO DUKLA?

NOČNÁ MORA
PIATOK 23. JÚNA O 20. HODINE 

Mladý pár sa nasťahuje do nového bytu, aby začali 
spoločný život a čakali na svoje nenarodené dieťa. 
Rekonštrukcia bytu však neprebieha hladko: diev-
ča má zvláštne vidiny, v okolí sa deje nespočetné 
množstvo čudných vecí, v ich byte sa odohrávajú 
nevysvetliteľné udalosti. Tehotnú ženu trápia aj nočné 
mory, ktoré sa čoraz viac prelínajú s realitou. Démon 
objavujúci sa v snoch je pre ženu čoraz väčšou 
hrozbou a nočné mory pokračujú aj po jej prebudení.
  Rok výroby: 2023, Nórsko, horor, 100 minút, čes-
ké titulky, vstupné: 6 eur 

NIČ V ZLOM
SOBOTA 24. JÚNA O 20. HODINE 

  Jennifer Lawrence produkuje a hrá hlavnú úlohu vo 
fi lme Nič v zlom (No Hard Feelings), komédii tak trochu 
na hrane, pri ktorej sa nahlas nasmejete, od režiséra 
Gena Stupnitskeho (Dobrí chlapci) a spoluscenáristu 
fi lmu Mrcha učiteľka.
  Vo chvíli, kedy Maddie (Jennifer Lawrence) hrozí, že 
príde o rodičovský dom, objaví veľmi zvláštny inzerát: 
bohatí helikoptéroví rodičia hľadajú niekoho na "rande" 
s ich introvertným 19-ročným synom Percym, kým 

odíde na výšku. Na svoje veľké prekvapenie Maddie čoskoro zistí, že čudácky 
Percy vôbec nie je ľahký oriešok.
  Rok výroby: 2023, USA, komédia, 120 minút, slovenské titulky, vstup-
né: 6 eur 

ON SA BOJÍ
NEDEĽA 25. JÚNA O 20. HODINE 

„Z jeho najtemnejších obáv sa stáva 
najväčšie dobrodružstvo.“

  Beau sa bojí - života, sveta a najmä svojej mamy. Na 
ceste na rodinnú návštevu je vtiahnutý do nečakanej 
špirály absurdných udalostí, ktoré si nedokázal pred-
staviť ani v tých najtemnejších snoch. Na šialenej púti 
plnej humoru, desov a dobrodružstva sa tak musí 
samotársky podivín vyrovnať so svojimi strachmi 
a konečne vziať život do vlastných rúk. Filmový 
vizionár Ari Aster (Desivé dedičstvo, Slnovrat) spojil 
sily s hereckým chameleónom Joaquinom Phoenixom (Joker) a prichádza 
s mimoriadne pohlcujúcim fi lmovým zážitkom búrajúcim bariéry žánrov aj 
diváckych očakávaní.
  Ari Aster (narodený 15. júla 1986) je americký fi lmový režisér, scenárista a 
producent. Je známy tým, že napísal a režíroval hororové fi lmy Hereditary / 
Desivé dedičstvo (2018) a Midsommar / Slnovrat (2019). Jeho tretí fi lm Beau 
Is Afraid / On sa bojí bude mať svetovú premiéru v roku 2023.
  Rok výroby: 2023, USA, Kanada, horor, komédia, dráma, české titulky, 
vstupné: 6 eur 

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Odišla, ako si to osud prial, 

v našich srdciach zostáva veľký žiaľ. 
Prestalo srdiečko tĺcť,
 prestali sa ústa smiať, 

budeme, s láskou na Teba spomínať... 
S hlbokým zármutkom a žiaľom v srdci ozna-

mujeme, že nás navždy 11. júna 2023 
vo veku 53 rokov opustila naša 
milovaná manželka a mamka

MONIKA MIKITKOVÁ ZO SVIDNÍKA

  Ďakujeme všetkým, ktorí ju sprevádzali na 
jej poslednej ceste, za prejavy sústrasti a kve-
tinové dary, ktorými ste sa snažili zmierniť náš 
nesmierny žiaľ.
  Zároveň sa chceme poďakovať za ľudský prí-
stup a poslednú rozlúčku kolegom Okresného 
riaditeľstva Policajného zboru vo Svidníku. 

  Aj keď priskoro zhasla sviečka Tvojho života, neodišla si, zostávaš v 
srdciach blízkych. 
  S láskou a úctou manžel Peter, syn Patrik s priateľkou, sestry Renáta, 
Inka s rodinami, a ostatná rodina  

    SPOMIENKA 
Čas plynie ako tichej rieky prúd,

kto Ťa mal rád, nemôže zabudnúť.
So spomienkou v srdci k Tvojmu hrobu chodíme

a pri sviečkach sa za Teba modlíme. 
24. júna 2023 si pripomíname 29. výročie 

od smrti drahého manžela, otca dedka
MICHALA FEČIKA,

ktorý nás náhle opustil vo veku 55 rokov.

Venujte mu spolu s nami tichú spomienku.

  S láskou a úctou spomínajú manželka Mária so synmi Michalom, Petrom, 
Miroslavom a ich rodinami   

Infoservis
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA 

Veľké myšlienky: Mytológia. Bratislava, Lindeni 2023. 351 s.
  Veľké myšlienky zrozumiteľne podané - pre odborníkov aj pre úplných začia-
točníkov. Ako sa zrodil mocný Zeus? Čo 
spolu zažili Thor a Loki v Jötunheime? 
Kto je podvodnícky boh Maui? A čo 
hovorí staroveká egyptská mytológia o 
podsvetí? Kniha Veľké myšlienky: Myto-
lógia dáva odpovede na tieto a mnohé 
ďalšie otázky. 
  Skúma a rozoberá viac ako osemdesiat 
mýtov z celého sveta. Je plná úžasných 
obrázkov, fotografi í a pútavých príbehov, 
ktoré ponúkajú nový pohľad na mýty a 
na to, čo znamenajú pre kultúry, ktoré 
ich vytvorili. Či už ste v tejto téme úplní 
nováčikovia, zanietení študenti alebo 
máte jednoducho radi skvelé rozpráva-
nie, táto kniha vás určite má čím zaujať.

VONDRÁČKOVÁ, Helena
  Helena Vondráčková sa narodila 24. júna 1947. Je speváčka a víťazka 
speváckej súťaže Hledáme nové talenty. Jedná z najvýznamnejších hviezd 
českého hudobného šoubiznisu. V 60. rokoch vytvárala spolu s Martou Ku-
bišovou a Václavom Neckářom úspešnú formáciu Golden Kids. Po rozpade 
tejto formácie sa dala na sólovú dráhu. V 70. rokoch veľa koncertovala v 
zahraničí, v 80. rokoch spolupracovala s Orchestrom Gustáva Broma a Jiřím 
Kornom. Po revolúcií sa objavila v mnohých muzikáloch. Na svojom konte má 
hity ako napr. Sladké mámení, Malovaný džbánku..., ale aj niekoľko fi lmov 
(Šíleně smutná princezna, Jen ho nechte, ať se bojí, Kameňák 2, ...). Cez 
určité výkyvy vo svojej kariére zostáva Helena Vondráčková bezkonkurenčne 
najpredávanejšou českou speváčkou všetkých čias.

SAGANOVÁ, Francoise (21.6.1935-24.9.2004)
  Bola francúzska spisovateľka, prozaička a dramatická autorka, scenáristka a 
textárka. Vlastným menom Francoise Quoirezová. Jej prvý román Dobrý deň, 
smútok zaznamenal okamžitý a medzinárodný úspech. Hrdinami jej kníh sú 
členovia a členky zlatej mládeže bojujúci s dezilúziou. Až do roku 1998 bola 
aktívnou autorkou, ktorá napísala veľa diel. Mnoho jej diel bolo sfi lmovaných. 
Jej tvorba sa neobmedzovala len na romány, divadelné hry a autobiografi u, 
ale rovnako tak i texty piesní a fi lmové scenáre. 

- Toho chlapa budete sledovať ako tieň! 
Rozumiete, strážmajster?

- Áno, pán veliteľ. Ale čo keď zapadne slnko?

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 20. júna: 18.00 hod.: + Alžbeta, Bohumil, Streda 21. júna: 6.30 hod.: 
+ Ján, Michal, 18.00 hod.: ZBP Andrea, Štvrtok 22. júna: 6.30 hod.: + Ján, 
18.00 hod. Adorácia, + Milan, Piatok 23. júna: ZBP Anna, 18.00 hod.: + z rod. 
Knižovej, Džupinovej, Sobota 24. júna, Narodenie Ján Krstiteľa, slávnosť: 8.00 
hod.: + Peter, Domov dôchodcov 15.30 hod. + z rod. Manduľovej, Paňkovej, 
Cimborovej, Nedeľa 25. júna: 8.00 hod.: + Tomáš, 10.30 hod.: ZBP Ján s rod., 
18.00 hod. + Zuzana, Ján, Michal, Anna. 

OZNAMY: 
   * V sobotu je slávnosť Narodenie Jána Krstiteľa. * Tí, ktorí ste sa nahlásili 
na púť do Medžugoria s pobytom pri mori, nech donesú zálohu 100 € do 
zakrestie kostola.  

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 20. júna: 17:00 + Alojz, Streda 21. júna: 17:00 + Michal, Štvrtok 22. 
júna: 07:00 + Michal, Vasiľ, Helena, Piatok 23. júna: 17:00 + Andrej, Mária, 
Michal, Mária, Sobota 24. júna: 07:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre 
Jána a Annu, Nedeľa 25. júna: 09:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 20. júna: Kňazský deň v Ľutine, 18.00 + Jozef Capko (panychída), 
+ Michal Ducár, Streda 21. júna: 6.30 + Andrej, Mária, Jozef, Jozef, Mária, 
Júlia, Marta, Bohumír, * Anna (50 rokov), 18.00 + Anna, Ján, Moleben k 
Božskému Srdcu), Štvrtok 22. júna: 6.30 Kláštor sestier Baziliánok, 12.00 
+ Michal, Mária, Michal, Mária, Anastázia a ost. z rod., 17.15  Ruženec za 
závislých s komunitou Cenacolo, 18.00 * Marcel, Mikuláš s rodinami, 19.00 
Biblická škola - Umenie duchovného života, Piatok 23. júna: 6.30 + Mária / + 
Helena Jurinová (ročná lit.), 18.00 * Ján, Dana, Dávid, Mládežnícke stretko od 
19.00, Sobota 24. júna: 7.00 * Jozef, Richard s rodinami, Púť rodín do Ľutiny 
s vladykom Petrom Rusnákom, Nedeľa 25. júna: 7.00 Ruženec a modlitba 1. 
Času, 8.00 * Za farnosť, 10.30 * Rebnáta s rod. (csl.), 17.00 Večiereň, 18.00 
* Kamila, Matúš, Janík, Karolína (obrátenie, ZBP).

OZNAMY
   * V utorok 20.6. bohoslužba o 12:00 nebude.  Je kňazský deň v Ľutine s vla-
dykom Petrom. * 24. júna (sobota) je možnosť putovať spoločne do Litmanovej 
- púť matiek z MM, zároveň sa môžu pridať všetky. Zapísať sa do spoločného 
autobusu je možné v sakristii. Pozývame rodiny ako aj všetky deti a zvlášť tie 
po prvej svätej spovedi na Púť rodín do Ľutiny. Začneme svätou liturgiou s 
vladykom Petrom Rusnákom, poobede bude pripravený bohatý program ako 
pre rodičov, tak pre mladšie aj staršie deti. Celý program vyvrcholí turnajom 
rodín a akatistom požehnania rodín. Podrobný program je na plagáte. Tešíme 
sa na stretnutie. V prípade záujmu ísť spoločným autobusom  sa prihláste v 
sakristii. Aj v prípade, že pôjdete vlastným autom sa prosím zapíšte najneskôr 
do stredy večera!!! Na púť je potrebné sa registrovať vopred na FB Pútnické 
centrum v Ľutine, kvôli občerstveniu a pod. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   Od pondelka do piatku: 6.00 hod: sv. liturgia, 17.00 hod.: Večierňa. Vo 
sviatky: 7.30 hod.: Utreňa, 9.00 hod.: sv. liturgia, Nedeľa: 7.30 hod.: Utreňa, 
9.00 hod.: sv. liturgia. 

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042. 
   Štvrtok 22. júna od 18.00 hod.:
Božie Slovo o sebe hovorí, že je ako zrkadlo. Ukazuje nám, na čom môžeme 
pracovať. Keď na sebe vidíme v zrkadle, čo potrebujeme upraviť, urobíme to 
čo najskôr. To isté urobil aj kráľ Joziáš. Úprimne sa snažil zistiť, čo pre neho 
znamenajú slová, ktoré počul z Božieho Slova. Ihneď urobil podľa toho, čo 
sa dozvedel. Čo nám môže pomôcť pochopiť a hneď konať podľa toho, čo 
si Boh praje? 
   Nedeľa 25. júna od 9.30 hod.:
Zaznie biblická prednáška na tému: Ďalej si rozvíjajte vzťah k Bohu
Žalm 34:19 realisticky opisuje život v dnešnej dobe: „Spravodlivý zažíva mnoho 
trápenia...“ No ten istý verš hovorí o tom, že ten, kto nás vyslobodzuje z týchto 
ťažkostí, je Boh. Preto si v druhej časti zhromaždenia rozoberieme niekoľko 
príkladov ľudí z minulosti aj súčasnosti, ktorí dôverovali Bohu aj keď sa ich 
život nevyvíjal tak ako si predstavovali. 
   Viac sa môžete dozvedieť v prednáškovej sále Jehovových svedkov na ul. 
Festivalovej č. 2042 vo Svidníku. Budete vítaní. Vstup je voľný.
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